
 Maa-  ja  metsätalousministeriö  pyytää  ehdotuksia  tarvittavista 
 muutoksista  etenkin  sen  osalta,  miten  kalastus- 

 kaudella  2023  havaittuun  heikkoon  lohen  nousuun  tulisi  reagoida. 
 Pyydämme  kannanottoja  (22.2  .menessä)  seuraaviin  kysymyksiin: 

 Lohi 

 Onko  lohenkalastusta  tarvetta  rajoittaa  lisää?  Kyllä,ajallisesti  ! 
 Miten  mahdolliset  kalastusrajoitukset  tulisi  kohdentaa  ajallisesti  (kalastuskausi)  ja 
 alueellisesti  (meri,  joen  ala-  ja  yläosat),  jotta  niillä  olisi  vaikutusta  lohikannan  tilaan? 
 Kalastuksen  alkaminen  vasta  (merellä  /  joessa),  kun  riittävä  määrä  isoja  lohia  on 
 ohittanut  Kattilakosken  luotaimen  (lasketaan  vain  suuret) 

 Elokuun  lopulle  vapa  pyynnille  erillinen  15.  elokuuta  alkava  syys  vapalupa  (  lue 
 “rahaturistilupa”,  joka  olisi  heti  kalliimpi,  se  ei  karsisi  kovasti  tärkeää  rahakkanpaa 
 matkailu  kalastusta.  (  vähentäisi  ns.  “  pirkka  kalja”  -  pyytäjiä) 

 Miten  rajoituksia  tulisi  kohdentaa  eri  pyyntitapoihin? 
 Väylällä  vapa  pyyntiin  max,  kolme  vapaa.Viikko  rauhoitus  1  päivä  enemmän  ja 
 samalla  siirtää  eteenpäin  eli  5  vrk  pyynti  viikko  ke  klo  19  –  ma  klo  19.  Tällä  pyytö 
 kohdistuisi  enemmän  viikonloppuun. 
 Tämä  “pyydä  ja  päästä”  kalastus(  pääasiassa  viehe  testaajat,  turistit)  lopetettava 
 väylällä  kokonaan  !  (  vahingoittaa  vain  pahasti  lohi  kaloja  ->  turhat  kuolemat  hauskan 
 vuoksi  ). 

 Meripyynti  ja  muu  pyynti  joella(  lipot,  kulteet,  jne)  on  pääasiassa  paikallisten 
 suorittamaa  ja  heillä  on  selvät  kiintiöt  ja  joella  se  on  jo  vain  paikallista  rajoitettua  ( 
 lyhyet  ajat,  myyntikielto)  kotitarve  kalastusta.(paikalliset  ymmärtää  lopettaa,  koska 
 kala  on  heille  tärkeä  seuraavinakin  vuosina!) 

 Siika 

 Onko  tarvetta  lisärajoituksille  nykytilanteessa? 
 Sitä  on  vaikea  rajoittaa  enempää  ja  ongelma  on  lähinnä  vaellussiian  merielämän 
 vaiheessa 



 Harjus 

 Onko  harjuksen  kalastusrajoituksille  tarvetta?  Harjuskantojen  hoitoa  on  tarkasteltu 
 liitteenä  olevan  Tornionjoen  kalakantoja  koskevan  selvityksen  luvussa  6.4  (s.  57), 
 jossa  todetaan  mm.  että  hellävaraisempien,  koukkuun  tarttuneen  harjuksen  hyvässä 
 kunnossa  takaisin  veteen  päästämisen  sallivien  pyyntimenetelmien  käyttöä  pidetään 
 yhtenä  tärkeimmistä  tavoista  suojella  lajia. 

 Miten  suositusta  olisi  mahdollista  toteuttaa?  koukkuja  käytännössä  mahdoton  valvoa 
 ->  siihen  ei  ole  kikkoja  ->  lyhentämällä  pyynti-  aikaa  ja  päiviä 

 Maa-  ja  metsätalousministeriö  pyytää  ehdotuksia  tarvittavista  muutoksista  etenkin 
 sen  osalta,  miten  kalastuskaudella  2023  havaittuun  heikkoon  lohen  nousuun 
 tulisi  reagoida.  Pyydämme  kannanottoja  seuraaviin  kysymyksiin: 

 Lohi 

 Onko  lohenkalastusta  tarvetta  rajoittaa  lisää?  em.  pyynti  ajalla  ja  laskurin  arvoilla 
 Miten  mahdolliset  kalastusrajoitukset  tulisi  kohdentaa  ajallisesti  (kalastuskausi)  ja 
 alueellisesti  (meri,  joen  ala-  ja  yläosat),  jotta  niillä  olisi  vaikutusta  lohikannan  tilaan? 
 pyynnin  aloitus  ja  lopetus  aikaan  vaikuttamalla 
 Miten  rajoituksia  tulisi  kohdentaa  eri  pyynti  tapoihin?  ajalla,  muut  rajoitteet,  ei 
 vaikutusta 

 Siika 

 Onko  tarvetta  lisärajoituksille  nykytilanteessa?  ei,  ongelma  on  meressä.  Lisättävä 
 alkuperäis  kannan  joki  istutuksia. 

 Harjus 

 Onko  harjuksen  kalastusrajoituksille  tarvetta?  Harjuskantojen  hoitoa  on  tarkasteltu 
 liitteenä  olevan  Tornionjoen  kalakantoja  koskevan  selvityksen  luvussa  6.4  (s.  57), 
 jossa  todetaan  mm.  että  hellävaraisempien,  koukkuun  tarttuneen  harjuksen  hyvässä 
 kunnossa  takaisin  veteen  päästämisen  sallivien  pyyntimenetelmien  käyttöä  pide- 
 tään  yhtenä  tärkeimmistä  tavoista  suojella  lajia. 

 Miten  suositusta  olisi  mahdollista  toteuttaa?  Koukkuja  käytännössä  mahdoton  valvoa 
 ->  siihen  ei  ole  kikkoja  ->  lyhentämällä  pyyntiaikaa  ! 



 Lisäksi  pyydämme  kommentoimaan  keväällä  2023  esillä  olleita  ehdotuksia 
 kalastussäännön  muuttamiseksi, 
 joita  olivat: 

 •  Ruotsin  ehdotus  lohen  lippouksen  aloittamisesta  samaan  aikaan  kuin  vapakalastus. 

 Kyllä.  Lippous  on  niin  pienimuotoista  paikallisten  harjoittamaa  näyttävää  perinne 
 pyytöä.  Sillä  ei  sinänsä  ole  juuri  merkitystä  kalakantoihin.  Lippo  alueet  merkittävä, 
 ettei  spinnfluga  tai  vastaavien  vapapyytäjien  kanssa  tule  kahnauksia. 

 •  Ehdotus  lohenkalastuksen  aloituspäivän  (vapakalastus)  siirtämisestä  koulun 
 päättäjäispäivään  jälkeiseen  viikonloppuun  siten,  että  siitä  voitaisiin  kehittää  erillinen 
 tapahtuma  ja  että  aikaisin  tulevat  suuret  emolohet  saisivat  lisäsuojelua. 

 Kyllä,  ja  muutenki  aloitusta  voitaisiin  heti  kaventaa  emolohien  vuoksi.  Alotus  aika,  ei 
 aloteta  ennen  kesäkuun  10  päivää,  eikä  missään  pyyntiä.  Viikkorauhotus  2  päivää. 

 •  Spinnflugakalastus  (punttikalastus)  nykyisillä  rajoitusalueilla  Suomen  puolella 
 Matkakoskessa  ja  molemmin 
 puolin  rajaa  Kukkolankoskessa,  tarkennus,  että  spinnflugan  lisäksi  vastaavat  välineet 
 ja  useat  koukut  olisivat  kiellettyjä,  jotta  nykyinen  kielto  kesäkuun  10  päivästä  alkaen 
 olisi  yksiselitteinen  ja  kattava  näillä  kahdella  määrittelyillä  koskialueilla. 

 Kyllä,  vaellus  kaloissa  ylempänä  väylälä  on  riittävästi  vikoja  (tappavia)  jo  hylkeiden 
 tekeminäki.  Helpottaa  aina  valvontaa,  kun  asia  on  yksiselitteisempi  kaikille. 

 •  Ruotsin  ehdotus,  että  hauen,  ahvenen  ja  harjuksen  kalastusta  sallittaisiin  15.9. 
 voimaan  astuvan  yleisen  kalastuskiellon  jälkeen. 

 Ei,  sivu  järviä  on  riittävästi,  joissa  on  suuret  määrät  isoja  haukia  ja  ahvenia.  Harjusta 
 ei  ole  joessa  liikaa.  Lisäksi  lohi  on  silloin  liian  agressivinen  ja  aiheuttaa  turhaa  piinaa 
 ja  häirintää  tärkeille  kutukaloille. 

 •  Ruotsin  ehdotus,  että  veneestä  kalastettaessa  rajoitettaisiin  vapojen  määrää  3 
 vapaan  venettä  kohden. 

 Kyllä,  moni-vapavehkeet  väylälä  aiheuttaa  vain  ruuhkaa  ahtaissa  paikoissa.  Jos  ei 
 kolmella  vieheellä  saa  lohta,  niin  silloin  pitää  yrittää  pyytää  vain  pitempään  tai 
 vaihtaa  soutajaa. 

 tv  Juoksengin  kalastuskunta  ! 


